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This paper deals with the application of mathematical methods to the inventory of blood units in a regional supply system.


A complex simulation model was designed and implemented in the discrete simulation language SIMSCRIPT to investigate alternative inventory and distribution policies for blood units by means of defined objective criteria. These procedures include a method for inventory forecasting and blood donor call-up and a heuristic allocation model for blood units.


Empirical data was collected from the Berlin Blood Donor Service for model construction and validation.


The simulation results suggest that the inventory procedures presented may lead to a considerable cost reduction in a regional blood banking system.


A specific statistical testing procedure was employed to justify the simulation results statistically. In the final section it is suggested that the inventory methods described in this paper can be implemented within a computer information system providing the blood bank management with decision aids.




Dieser Beitrag beschäftigt sich mit der Anwendung mathematischer Methoden auf die Lagerhaltung von Blutkonserven in einem regionalen Versorgungssystem.


Ein komplexes Simulationsmodell wurde entwickelt und in der diskreten Simulationssprache SIM-SCRIPT implementiert, um alternative Lagerhaltungs- und Verteilungspolitiken für Blutkonserven an Hand definierter Zielkriterien zu untersuchen. Zu diesen Verfahren gehören eine Methode zur Lagerbestandsprognose und Blutspendereinbestellung und ein heuristisches Verteilungsmodell für Blutkonserven.


Zur Modellentwieklung und Validierung wurden empirische Daten aus dem Berliner Blutspendedienst herangezogen.


Die Simulationsergebnisse deuten darauf hin, daß die beschriebenen Lagerhaltungsverfahren zu einer erheblichen Reduzierung der Kosten in einem regionalen Blutbanksystem führen. Ein spezielles statistisches Testverfahren wurde herangezogen, um die Simulationsergebnisse statistisch abzusichern.


Im abschließenden Teil wird der Vorschlag gemacht, die in diesem Beitrag beschriebenen Lagerhaltungsverfahren innerhalb eines computergestützten Informationssystems zur Bereitstellung von Entscheidungshilfen für das Blutbankmanagement zu realisieren.
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* This paper is a revised version of a presentation under the title »Testing Alternative Inventory Policies for a Regional Blood Bank« given at the First Congress of the European Federation of Medical Informatics, September 1973 at Cambridge, England [11].
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